
  
 
 
 
 

 

  

 
 
 

Date  23 July 2025  

Announcement  لتقديم  مشروعاً مشتركاً   يطلقان  "بريسايت"مصرف المركزي وال

 البنية التحتية المالية   دعم برنامج تحولت خدمات تكنولوجية

CBUAE and Presight launch a technology services-

based Joint Venture to support the Financial 

Infrastructure Transformation Programme of the 

UAE 

 Information The Central Bank of the United Arab Emirates (CBUAE) and Presight, a 

leading AI and big data analytics company, have announced the launch of 

a groundbreaking joint venture aimed at supporting the Financial 

Infrastructure Transformation programme (FIT) launched by the CBUAE. 

This strategic partnership marks a major milestone in the UAE’s journey to 

strengthen resilience, and harness artificial intelligence across every facet 

of its financial ecosystem. 

The signing ceremony for the joint venture was witnessed by His 

Excellency Khaled Mohamed Balama, Governor of the CBUAE; His 

Excellency Mansoor Ibrahim Al Mansoori, Member of the Abu Dhabi 

Executive Council, Chairman of the Department of Health - Abu Dhabi, 

and Vice Chairman of Presight, and His Excellency Saif Humaid Al Dhaheri, 

Assistant Governor for Banking Operations and Support Services at 

CBUAE. The agreement was signed by His Excellency Ebrahim Obaid Al 

Zaabi, Assistant Governor for Monetary Policy and Financial Stability at 

CBUAE and Mr. Thomas Pramotedham, Chief Executive Officer of Presight. 

The new joint venture will deliver sovereign, AI-powered technological 

platforms and services to support and enhance the UAE’s financial market 

infrastructure. It will play a central role in the development, maintenance, 

and technical support of various critical financial market infrastructures, 

including the Central Bank Digital Currency (CBDC) infrastructure, Instant 

Payments Platform (Aani), Domestic Card Scheme (Jaywan), National Card 

Switch, Real-Time Gross Settlement (RTGS) system, and Open Finance 

(Nebras). 

الرائدة  "،  بريسايت شركة "أعلن مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي و 

الضخمة  مجال   في والبيانات  الاصطناعي  الذكاء  المشروع  عن  ،  تحليلات 



  
 
 
 
 

 

  

،  برنامج تحول البنية التحتية المالية  دعم  هدف إلى  ت  شركة  لإطلاقالمشترك  

إنجازاً هاماً    وتمثل هذه الشراكة الاستراتيجية .  الذي أطلقه المصرف المركزي

الذكاء    تسخيرالمرونة و تعزيز    نحو  العربية المتحدة  مسيرة دولة الإمارات   في

 .المنظومة المالية الوطنية  جميع جوانب الاصطناعي في 

محافظ مصرف    ،معالي خالد محمد بالعمىكل من  تفاقية  وشهد حفل توقيع الا 

المركزي المجلس  الإمارات  عضو  المنصوري،  إبراهيم  منصور  ومعالي   ،

أبوظبي، ونائب رئيس مجلس    – التنفيذي لإمارة أبوظبي، رئيس دائرة الصحة  

للعمليات    حميد   سعادة سيفو،  "بريسايت "إدارة   المحافظ  الظاهري، مساعد 

ع الاتفاقية  ق. والمصرفية والخدمات المساندة في مصرف الإمارات المركزي

قطاع السياسة النقدية  ل محافظ   الالزعابي، مساعد    عبيد   كل من سعادة إبراهيم 

المالي المركزيالفي    والاستقرار  الرئيس  و ،  مصرف  براموتيدهام،  توماس 

 ". بريسايت "التنفيذي لشركة  

المشترك    ويهدف تقديم  المشروع  سيادية  وتوفير منصات  خدمات  إلى  تقنية 

في    لأسواق الماليةلالبنية التحتية  مدعومة بالذكاء الاصطناعي لدعم وتعزيز  

المشروع دوراً محورياً في تطوير وصيانة ودعم  ؤدي هذا  دولة الإمارات. وسي

متعددة تحتية  الرقمي(،  ل  بنى  )الدرهم  المركزي  للمصرف  الرقمية  لعملة 

الفوري   الدفع  لبطا   ،(آني )ومنصة  المحلية  )جيون(،قات  والمنظومة    الدفع 

،  الفوريةنظام التسوية الإجمالية  بالاضافة إلى  بطاقات الدفع،  ل   الوطني  شغلالم

 )نبراس(.   التمويل المفتوحو

 


